

Greetings!

I am Antonio E. Puente, Professor of Psychology at the University of North Carolina Wilmington, with a private practice in clinical neuropsychology. I present to you my candidacy for the Vice Presidency for the North American region of the Interamerican Society of Psychology (SIP).

In 2017, I was president of the American Psychological Association (APA), from where I strengthened ties with SIP, collaborating directly with multiple psychological associations, hospitals and clinics, and universities in Latin America, including Argentina, Bolivia, Brazil, Chile, Colombia, Cuba, Dominican Republic, Ecuador, Grenada, Guatemala, Haiti, Mexico, Paraguay, Peru, Puerto Rico, and Trinidad.

I have had an active role in APA's Division of International Psychology (52) including being president, supporting an international vision of psychology that recognizes the academic and professional contributions of colleagues from Latin America and the Global South. Currently, I am part of the leadership of the American Psychological Foundation, developing public policies that support the psychology and psychologists. Finally, I am part of the leadership of Albizu University (President of the Board of Trustees) and President of the Interamerican Congress of Psychology to be held in Puerto Rico next year.

I offer SIP my experience in being part of and leading professional psychological organizations and in academic, scientific, and public policy networks. The goal is to provide continuity to successful projects initiated in the North American region and SIP, and spearheading the development of psychology for and from the Americas.

From the Vice Presidency for the North American region, I propose to promote greater integration of the experiences and talents of psychological professionals and students from all of the Americas. I present my proposals for the Vice Presidency of my region:

- I will create and foster a network of Latino psychologists in the diaspora, identifying their competencies and needs to place them at the service of the Hispanic/Latinx population in North America and SIP.
- I will promote sustained dialogue between the leadership of universities and colleges that offer psychology programs, as well as professional psychological associations. I will pay particular attention to creating scholarships to facilitate student and faculty participation in SIP, as well as academic exchange and faculty and student mobility between colleagues from the north and south America.
- I will create new working groups in SIP with increasing membership and participation from the northern region. In addition, I will interface psychologist from all regions of SIP to offer greater visibility to the context, methodologies, and practices of psychology in the Americas.
- I will promote recognizing, making visible, and honoring the trajectory of extraordinary scientists and professionals in psychology from Latin America and linking them with a new generation that promotes psychology for all the Americas.

Finally, your ideas, now and throughout my tenure if elected, will be critical as we work together to have a psychology for all of the Americas.

Sincerely,

Antonio E. Puente, PhD
Link: <http://antonioepuente.com>

¡Saludos!

Soy **Antonio E. Puente**, Profesor de Psicología en la Universidad de Carolina del Norte Wilmington, con práctica privada en neuropsicología clínica. Presento ante ustedes, mi candidatura a la Vicepresidencia para la región de Norteamérica de la Sociedad Interamericana de Psicología (SIP).

En el 2017, fui presidente de la Asociación Americana de Psicología (APA) desde donde estreché vínculos con la SIP, colaborando directamente con múltiples asociaciones de Psicología, colegios profesionales y universidades de América Latina incluyendo Argentina, Bolivia, Brasil, Chile, Colombia, Cuba, Ecuador, Grenada, Guatemala, Haití, México, Paraguay, Perú, Puerto Rico, República Dominicana, y Trinidad.

A su vez, he tenido un rol activo en la División de International Psychology (52) de APA, apoyando una visión internacional de la psicología en donde se reconozcan las aportaciones académicas y profesionales de los y las colegas de América Latina. Actualmente, formo parte del liderazgo de la American Psychological Foundation, desarrollando políticas públicas en favor de la profesión y de la salud mental. Finalmente, soy parte del liderazgo de la Universidad Albizu (Presidente de la Junta de Síndicos) y Presidente del Congreso Interamericano de Psicología a celebrarse en Puerto Rico el próximo año.

Pongo a disposición de la SIP mi experiencia en la dirección de organizaciones profesionales de psicología y en redes académicas, científicas y de política pública. Esto, con el propósito de brindarle continuidad a los proyectos exitosos iniciados en la región de Norteamérica y de la SIP, teniendo como punta de lanza, el desarrollo de una psicología para y desde las Américas.

Desde la Vicepresidencia para la región de Norteamérica, propongo promover una mayor integración de las experiencias y talentos de profesionales y estudiantes de psicología de las Américas. A continuación, presento algunas de mis propuestas para la Vicepresidencia de mi región:

- Crearé y fomentaré una red de psicólogos latinos en la diáspora, identificando sus competencias y necesidades para ponerlas al servicio de la población latina en Norteamérica y de la SIP.
- Promoveré el diálogo sostenido entre el liderazgo de las universidades y colegios que ofrecen programas de psicología, así como de asociaciones profesionales dentro del

mismo campo. Prestaré particular atención a la creación de becas para facilitar la participación de estudiantes y profesores en la SIP, así como el intercambio académico y la movilidad docente y estudiantil entre los colegas del norte y sur de las Américas.

- Crearé nuevos grupos de trabajo en la SIP con mayor participación de colegas de la región norte, fortaleciendo los ya existentes. Promoviendo que psicólogos/as de América Latina ofrezcan mayor visibilidad al contexto, metodologías y prácticas de la psicología de América Latina integrándose en las divisiones de la APA.
- Promoveré reconocer, visibilizar y honrar la trayectoria de extraordinarios científicos y profesionales de la psicología de América Latina y para vincularles con una nueva generación que promueve una psicología para todas las Américas.

Finalmente, me parece importante conocer y considerar sus ideas para incluirlas en un completo plan de trabajo que podré ejecutar en caso de resultar electo Vicepresidente.

Cordialmente,

Antonio E. Puente, PhD
Enlace: <http://antonioepuente.com>